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Acta de l’assemblea de Vilafranca en Comú del dia 14 de desembre de 2020, amb 
l’assistència de 9 persones. 

1)- Aprovació acta darrera assemblea del 16 de novembre 

S’aprova. 

2) – Finances Vilafranca en Comú 

Per part de la persona responsable de les finances, s’informa del balanç econòmic de 
l’organització a data del 30 de setembre. El resum és que a finals de 3r trimestre hi ha 
un volum d’ingressos de 17.590,00 € i unes despeses de 11.018,03 €, quedant un saldo 
acumulat (disponible) de 23.141,52 €. 

El debat a continuació posa de manifest la poca despesa que s’ha produït fins el 
moment, degut a les restriccions sanitàries que han motivat la no realització d’actes ni 
activitats públiques, que comporta menys anuncis en mitjans, menys desplaçaments ni 
retribucions per xerrades, etc. El dubte dels assistents és que el fet de tenir el saldo 
elevat vagi en contra de l’esperit del grup, pel que caldrà tenir-ho present. 

3) - Debat sobre els punts de l’Ordre del Dia del Ple Municipal del dia 15 de 
desembre de 2020 

 
2. 1/2020/PC_PEM – DUPROCIM; Aprovació inicial, si escau, del document únic 
de protecció civil municipal. 
 

Aquest tema ve com a resultat de la redacció d’un únic document que unifica els 
diferents plans de protecció civil existents fins el moment (ventades, inundacions, risc 
sísmic, transport productes químics, nevades...). S’acorda votar a favor d’aquest 
document únic. 
 

3. 1/2020/SJ_ORD – ORDENANÇA SUBVENCIONS; Aprovació inicial, si escau, 
de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Vilafranca del 
Penedès, les Bases Específiques i els seus annexos. 

 
Aquest es considera un punt força complex, donat que aprofita per derogar antigues 
ordenances, sense especificar quines, al temps que complica la tramitacions de 
subvencions, fonamentalment per a les entitats petites, que tenen menys recursos 
humans per fer una gestió acurada. Malgrat tot, s’entén que cada cop més cal regular 
millor la gestió del diner públic, pel que s’acorda votar a favor d’aquesta Ordenança, fent 
constar en el Ple aquestes matisacions. 
 

4. 3/2020/HIS_PG – PRESSUPOST 2021; Aprovació inicial, si escau, del 
Pressupost General de la Corporació per a l’exercici 2021. 

 
Bàsicament, aquest Pressupost comporta una major despesa i una disminució dels 
ingressos, donada la situació econòmica del país, pel que suposa un elevat nivell 
d’endeutament per poder fer front a la despesa, necessària per altra banda per combatre 
els estralls socioeconòmics de la pandèmia. 
Dins el camp de les inversions en destaquen dues: millores en l’espai públic, i temes 
d’habitatge (adquisicions, ajudes, rehabilitacions...), a banda dels augments de les 
partides de personal i de benestar social. 
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A priori, podem estar d’acord amb aquestes línies bàsiques i així ho hem anat treballant 
amb el govern municipal. Hi ha, però, dos temes que hem plantejat al govern, 
innegociables segons el nostre criteri, i que són els de la construcció d’una nova 
Biblioteca i el destí de l’espai de l’antic hospital. Cap d’aquests dos temes figuren en el 
nou pressupost, ni tan sols a tall d’estudi -com hem demanat nosaltres-. 
Per aquest motiu, i per que no contempla mesures englobades en el Pla de xoc contres 
la pandèmia, redactat en el seu dia per tots els grups municipals, ni contempla mesures 
clares per fer front a l’emergència climàtica, entre d’altres, la nostra posició serà 
votar en contra de la proposta de Pressupost per a 2021. 
 

5. 3/2020/HIS_OF – APROVACIÓ DEFINITIVA ORDENANCES FISCALS; 
Proposta al Ple, si escau, d’aprovació de la resolució de les reclamacions 
presentades sobre l’expedient de modificació de les Ordenances Fiscals per a 
l’exercici 2021.  

 
En l’aprovació inicial, la nostra posició va ser d’abstenció, amb la intenció de presentar 
un seguit d’al·legacions de cara a l’aprovació final. Presentades aquestes al·legacions, 
tan sols se n’ha acceptat per part de l’equip de govern una part  d’una al·legació, pel 
que la nostra votació finalment serà en contra de les Ordenances. 
 

6. 92/2020/EG_CON – CONVENIS DE COOPERACIÓ EN LA GESTIÓ 
D’AIGUA; Proposta al Ple, si escau, d’aprovar els convenis de cooperació 
interadministrativa amb diversos Ajuntaments per a la gestió i la prestació del 
servei bàsic essencial i obligatori d’abastament d’aigua potable. 

 
Punt que tracta de regular les relacions entre els diferents ajuntaments al que l’empresa 
municipal d’Aigües de Vilafranca dóna el seu servei i la pròpia empresa, pel que la nostra 
posició és favorable. 
 

7. 5/2020/EG_CMD – DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES EN LA JUNTA DE 
GOVERN LOCAL; Proposta al Ple, si escau, declarar de manera expressa que 
el Ple municipal delega la competència per autoritzar les peticions de 
compatibilitat del personal de l’Ajuntament en la Junta de Govern Local. 

 
Punt aquest que valorem negativament, perquè la compatibilitat del personal que 
treballa per l’ajuntament a que pugui realitzar altres tasques privades, ha comportat 
sempre un vot contrari (o abstencionista en determinats casos) en entendre que cal 
donar oportunitats a gent que no està treballant, i no afavorir la duplicitat d’ocupacions. 
Amb aquesta delegació de competències s’anul·la la possibilitat de fer públiques 
aquestes dobles feines d’alguns funcionaris o servidors públics, pel que el nostre vot 
serà contrari.  

 
8. 41/2020/HIS_MP – MODIFICACIÓ DE CRÈDIT; Aprovació inicial de 
l’expedient de modificació de pressupost. 

 
Com en d’altres modificacions de pressupost ens abstindrem, entenent que no és el 
nostre pressupost i que l’equip de govern que el va aprovar sabrà el què ha de fer. Hi 
ha un vot de l’assemblea donant suport a votar en contra, entenent que no s’ha de 
permetre les modificacions.  
 

SERVEIS A LES PERSONES I PROMOCIÓ SOCIAL 
9. 1/2020/EG_PEM - PLA DE DROGUES; Presentació al Ple Municipal per a la 
seva aprovació del Pla de Drogues de Vilafranca del Penedès 2020-2024 
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Pla elaborat junt amb la Mancomunitat Penedès Garraf i el Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès. Es detecta que de l’anterior Pla vigent fins ara s’han efectuat poques coses 
de les definides, pel que es proposarà que se superi aquesta inacció i que es defineixi 
clarament el compromís de l’ajuntament (sobretot a nivell pressupostari) per fer les 
actuacions previstes en el nou Pla. El vot es favorable. 
 
Tot seguit, s’entra en l’apartat de les Mocions presentades pels diferents grups 
municipals, començant per dues presentades pel nostre grup: 
 

10. 65/2020/SEC_MP MOCIÓ SOBRE MILLORA DE MOBILITAT 
FERROVIÀRIA; Moció presentada pel grup municipal de VeC, per a la millora 
de la mobilitat sostenible ferroviària de Vilafranca i el Penedès amb Catalunya. 

 
La moció planteja que l'Ajuntament de Vilafranca faci seves i doni suport a les al-
legacions presentades per l'Associació Promoció del Transport Public (PTP) al Pla 
director d'infraestructures de transport públic col·lectiu del sistema integrat de mobilitat 
urbana de la Regió Metropolitana de Barcelona per al periode 2021-2030, referents a 
Vilafranca. S’ha informat a l’Associació que hem presentat aquesta Moció pel seu 
coneixement.  
 

11. 66/2020/SEC_MP MOCIÓ SOBRE SEGURETAT CENTRES EDUCATIUS; 
Moció presentada pel grup municipal de VeC, per a la millora de la seguretat als 
centres educatius. 

  
Aquesta Moció la presentem en nom de la federació d’ensenyament Comissions 
Obreres del Baix Llobregat, Alt Penedès i Garraf. La seva missió consisteix en que es 
millorin les condicions de seguretat en els centres educatius per minimitzar la difusió de 
la pandèmia, bàsicament pel que fa a les renovacions de l’aire de les aules, la 
disponibilitat d’espais alternatius per a les classes, la millora dels equips de protecció de 
les treballadores dels centres i l’augment de pressupost per neteja i desinfecció de les 
aules. 
La moció la presenta el nostre grup, però serà defensada en el Ple per un membre del 
sindicat. 
 

12. 67/2020/SEC_MP MOCIÓ SOBRE VIOLÈNCIES MASCLISTES; Moció 
presentada pel grup municipal de la CUP, sobre la violència masclista i l’afectació 
de la COVID19 

 
S’acorda votar-hi a favor, al temps que es demanarà a la CUP poder també encapçalar 
la moció. 
 

13. 68/2020/SEC_MP MOCIÓ SOBRE DISCRIMINACIÓ LINGÜÍSTICA DE 
L’ESPANYOL; Moció presentada pel grup municipal de C’s, per rebutjar la 
discriminació lingüística de l’espanyol a Catalunya i garantir l’educació en totes 
les llengües oficials de l’Estat.  

 
En poques paraules, és una moció que posa els pèls de punta, molt en la línia del grup 
que la presenta, i que votarem radicalment en contra, deixant llibertat al nostre regidor 
per tal que, seguint els arguments defensats en altres ocasions sobre el model lingüístic 
de l’escola catalana i la àmplia capacitat integradora que comporta, defensi la nostra 
posició. 
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I ja dins l’apartat de Precs i Preguntes al Ple, sorgeixen tres qüestions: la detecció de 
que presumiblement facin falta més contenidors a la via pública, sobretot del paper, o si 
més no, sol·licitar que es buidin més sovint els existents. 

Sobre el funcionament del Consell municipal per la Igualtat, es detecta la inexistència 
d’actes de les reunions celebrades, per a poder conèixer el seu funcionament. També 
es tenen dubtes sobre una informació que planteja la reordenació del servei, entre el 
Servei d’Igualtat i la seva fusió amb el servei de Cooperació. 

I la darrera qüestió plantejada és sobre el destí actual i futur de les naus de Cal Berger, 
que es troben en un estat deficient de conservació. 

Aquestes tres qüestions es valorarà si es pregunten de viva veu al Ple, o de forma més 
particularitzada als regidors corresponents. 

 

Acte seguit es reprèn amb l’ordre del dia de l’assemblea, acordant que, donada l’hora 
per l’allargament del debat dels punts del Ple, els dos punts restants: les Informacions 
varies de Grups de Treball, Consells i Comissions municipals i el Torn obert 
d’intervencions, s’ajornen per a una propera assemblea. 

 

S’aixeca la sessió de l’assemblea, a les 21:15 hores. 


